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              ROMÂNIA 
           JUDEŢUL OLT        
    CONSILIUL LOCAL AL    
 MUNICIPIULUI CARACAL  
               Nr. 252/13.09.2022 
 
 

PROCES-VERBAL 
 

Încheiat astăzi 13.09.2022 la Ședința extraordinară a Consiliului local al Municipiului 
Caracal 

 
 

 Şedinţa a fost deschisă de domnul Rădescu Viorel Emil, secretar general al Municipiului 
Caracal, care a făcut prezenţa, arătând că sunt prezenţi 15 consilieri locali din cei 19 consilieri locali 
aleşi (lipsind motivat domnul consilier Căldăraru Gheorghe-Cristi, doamna consilier Gongea Ofelia-
Alina, domnul consilier Popescu Eugen Cătălin și domnul consilier Vîrdol Daniel).  
 Având în vedere prevederile art. 133 alin. 2, art. 134 alin. 3 lit. b, art. 137 alin. 1 din O.U.G. nr. 
57/2019 privind Codul Administrativ, domnul secretar general al municipiului arată că şedinţa se poate 
desfăşura în condiţii legale având în vedere numărul consilierilor prezenţi. Şedinţa a fost convocată de 
Primarul Municipiului Caracal prin adresa nr. 53033/09.09.2022 în baza Dispoziţiei nr. 
925/09.09.2022. 

Preşedintele de şedinţă dă cuvântul domnului primar pentru a prezenta ordinea de zi. 
Domnul Primar, dă citire ordinei de zi, care a fost completată. 
Preşedintele de şedinţă supune la vot ordinea de zi, cu completările ulterioare, aceasta fiind 

aprobată cu 15 voturi pentru. 
Se trece la discutarea ordinei de zi. 
 

1.Proiect de hotărâre nr. 244/09.09.2022 referitor la aprobarea Studiului de oportunitate, a 
rapoartelor de evaluare, a concesiunii prin licitație publică deschisă și a documentației de atribuire cu 
privire la concesionarea unor terenuri în suprafață totală de 103.180,00 mp ce aparțin domeniului 
privat al Municipiului Caracal, situate în Caracal, str. Carpați, nr. 116, jud. Olt este prezentat de 
domnul consilier Pătran Laurențiu-Marian care arată că proiectul a primit aviz favorabil în comisia de 
specialitate. 

Domnul consilier Alexe Costică: câteva detalii dacă ne poate oferi domnul primar, ce se dorește 
cu acest proiect, pe ce perioadă este concesiunea? 

Domnul primar: cele 10 ha despre care vorbim ar fi trebuit să devină locul în care să facem 
investiții, din păcate, aveam nevoie de acordul vecinilor, iar doi dintre vecini sunt unități militare – 
unitatea militară 1256 și unitatea militară 1252, una dintre aceste unități militare are un depozit foarte 
aproape de limita de proprietate, iar regulamentele lor militare nu permit acces la nici un fel de 
investiție sigură pe un anumit perimetru. Ne-am adresat Marelui Stat Major, iar după un timp mai 
îndelungat au fost de acord, am încheiat un protocol cu M.A.P.N., unde avem la rubrica restricții 
stipulate următoarele: pe latura de nord a unității militare este interzis a se executa lucrări de 
construcții și de amenajare a teritoriului cu excepția panourilor fotovoltaice care pot fi construite în 
zona de siguranță  pe latura de nord a unității militare până la o distanță de 40 m față de împrejmuirea 
unității militare, sunt permise căi de acces necesare mobilității, căi de acces necesare mobilității 
militare intre poarta de acces nr. 3 a obiectivului militar si drumurile publice, și lucrări de construcții 
aprobate pentru apărarea și paza obiectivului militar; pe latura de vest este interzis a se executa lucrări 
de construcții, de amenajare a teritoriului, pe latura de vest aflându-se cimitirul, unde nu vom avea voie 
să ne apropiem cu mormintele la o distanță mai mică de 3 m față de gardul unității în afara zonei de 
siguranță, aceasta fiind de la 200  până la 400 m, este interzis a se construi clădiri cu regim de înălțime 
mai mult de parter plus etaj. 

Domnul consilier Alexe Costică: avem solicitări în sensul acesta, pentru panouri fotovoltaice și 
pe ce perioadă se va încheia concesiunea?  
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Domnul primar: avem solicitări și probabil că vom avea și mai multe pentru că va fi o licitație 
deschisă, avem o evaluare făcută de expert, perioada de concesionare este de minim 30 de ani, durata 
de viată a unui panou fotovoltaic este de 15 ani, dar datorită tehnologiei se dublează, ajungând la 30 de 
ani. Referitor la panoul fotovoltaic, există un producător, toată energia se vinde și se cumpără pe bursă, 
O.P.C.O.M. se numește aceasta, vom avea panou fotovoltaic dacă vom avea fonduri europene, sperăm 
ca până la sfârșitul anului sa primim un răspuns în acest sens, să putem pregăti într-o oarecare măsură 
documentația pentru parcul fotovoltaic care să asigure necesarul de energie pentru zona metropolitană 
Romanați. Ceea ce se produce într-un parc destinat Primăriei se poate folosi pentru toate clădirile 
subordonate Primăriei dar nu și pentru sediul Primăriei. 

Domnul consilier Alexe Costică: nu este reglementat ca și U.A.T.-ul să poată accesa fonduri 
pentru acesta. 

Domnul primar: în momentul acesta nu este, însă este foarte posibil ca în câteva luni să apară și 
un ghid pentru parcuri fotovoltaice, suntem pregătiți deja avem documentația cadastrală făcută.  

Domnul consilier Alexe Costică: în cazul acesta părerea mea ar fi să așteptați puțin căci poate 
apare acest ghid și ne va ajuta să ne orientăm. 

Domnul primar: problema este că sunt 10 ha de teren, investiția costă între 8-10 milioane, se 
poate ajunge la 9 MWh folosind panouri, însă nouă ne trebuie un par de cel mult 4 MWh pentru toată 
zona metropolitană, terenul, cum spuneam este cadastrat, se află pe strada Arțarului, avem rețeaua 
aproape, ne-am gândit la acest lucru.  

Domnul consilier Cernat Costin-Șerban îl propune ca membru pe domnul Dumitru Mihai-
Cristinel, iar ca membru supleant pe domnul consilier Maciu Marin. 

Supus la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 15 voturi pentru. 
 

2.Proiect de hotărâre nr. 245/09.09.2022 referitor la acordul privind desemnarea persoanei care 
exercită controlul financiar preventiv propriu la Liceul Teoretic Ioniță Asan este prezentat de domnul 
consilier Mitroi Dumitru-Liviu care arată că proiectul a primit aviz favorabil în comisia de specialitate. 

Supus la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 15 voturi pentru. 
   

3.Proiect de hotărâre nr. 246/09.09.2022 referitor la aprobarea rectificării Bugetului general de 
Venituri și Cheltuieli al Municipiului Caracal pe anul 2022 este prezentat de domnul consilier Mitroi 
Dumitru-Liviu care arată că proiectul a primit aviz favorabil în comisia de specialitate. 

Preşedintele de şedinţă individualizează modificările aduse Bugetului general de Venituri și 
Cheltuieli al Municipiului Caracal pe anul 2022. 

Supus la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 15 voturi pentru. 
 

4.Proiect de hotărâre nr. 247/09.09.2022 referitor la schimbarea denumirii Unității de 
învățământ pentru educație timpurie – nivel antepreșcolar - Ed T-APRE „UNIVERSUL COPIILOR” – 
CARACAL este prezentat de domnul consilier Cernat Șerban-Costin care arată că proiectul a primit 
aviz favorabil în comisia de specialitate. 

 Supus la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 15 voturi pentru. 
  

   Se trece la discutarea proiectelor de hotărâri de pe completarea ordinei de zi  
 

  1.Proiect de hotărâre nr. 249/12.09.2022 referitor la modificarea și completarea prevederilor 
H.C.L. Caracal nr. 104 din 02.06.2022 privitoare la participarea Municipiului Caracal în vederea 
solicitării unei finanţări nerambursabile în cadrul PNRR, Componenta C10 – Fondul Local, Investiția 
I.4-Elaborarea/actualizarea în format GIS a documentelor de amenajare a teritoriului și de planificare 
urbană, pentru proiectul „Actualizarea Planului Urbanistic General (P.U.G.) și a Regulamentului Local 
de Urbanism (R.L.U.) ale Municipiului Caracal în format digital/GIS” este prezentat de domnul 
consilier Pătran Laurențiu-Marian și domnul consilier Mitroi Dumitru-Liviu care arată că proiectul a 
primit avize favorabile în comisiile de specialitate. 

Supus la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 15 voturi pentru. 
 

2.Proiect de hotărâre nr. 250/12.09.2022 referitor la aprobarea Studiului de Fezabilitate și a 
indicatorilor tehnico-economici pentru proiectul Înființare Centru de colectare prin aport voluntar în 
cadrul obiectivului de investiții „Dezvoltarea, modernizarea și completarea sistemului pentru 
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managementul integrat al deșeurilor pentru tranziția la economia circulară în municipiul Caracal” este 
prezentat de domnul consilier Pătran Laurențiu-Marian și domnul consilier Mitroi Dumitru-Liviu care 
arată că proiectul a primit avize favorabile în comisiile de specialitate. 

Domnul primar: noi am încercat să implementăm proiectul chiar din decembrie 2021 și 
consideram că vom avea 3 componente, aport voluntar, deșeuri vegetale și una de deșeuri menajere, 
însă ghidurile pentru celelalte două vor apărarea probabil anul viitor. Se referă acest proiect la tot ceea 
ce nu înseamnă deșeuri vegetale sau menajere, investiția este de aproximativ 1 milion o sută, probabil 
va veni la pachet cu utilajele necesare pentru această stație. 

Domnul consilier Alexe Costică: referitor la deșeurile menajere, intenționați să mai achiziționați 
acele tomberoane? 

Domnul primar: am demarat la nivel de județ această colectare selectivă de deșeuri menajere 
printr-o firmă care a câștigat o licitație, licitație care a fost organizată de A.D.I. “Olt-Eco”, din care 
facem parte, ei trebuie să ridice deșeurile menajere selectate împărțite în două faze: fază umedă și fază 
uscată, fază umedă însemnând deșeuri menajere, fază uscată însemnând toate celelalte materiale care 
sunt reciclabile. Detaliile legate de taxă, de modul în care se face colectarea este legat de firma S.C. 
SALUBRSIS S.A., care este prestatorul de servicii pe județul Olt. În caietul lor de sarcini este prevăzut 
ca noi, Primăria, să asigurăm un sac menajer pentru fiecare cetățean. Dacă am vrea să cumpărăm o 
pubelă pentru cetățeanul X ar trebui să avem o justificare, deci nu putem cumpăra aceste pubele pentru 
că nu avem nicio bază legală, în schimb fiecare cetățean își poate cumpăra, sau noi le putem cere celor 
de la salubritate acest lucru însă contra cost.  

Domnul consilier Alexe Costică: eventual să-i ajutăm să plătească în rate. Există și comparația cu 
cei de la sate, cărora li s-au dat tomberoane. 

Domnul primar: Prin contractul pe care l-au avut și prin caietul de sarcini la sate au dat 
tomberoane pentru fiecare la sate, nu și la orașe. O variantă ar fi să le oferim aceste tomberoane și să 
recuperăm banii prin taxă. 

Domnul consilier Alexe Costică: da, pentru cei de la casă, întrucât pentru cei de la bloc nu e 
nevoie. Mai este o problemă, pentru că sunt aceste două modalități de colectare și mai este și taxa 
A.D.P.P. – ului, care de fapt ar fi al treilea tomberon.  

 Domnul primar: referitor la taxa pentru deșeurile vegetale, acea taxă care este de 11,72 
lei/cetățean reprezintă prețul pentru deșeul vegetal, pentru deșeul menajer și pentru deșeul uscat. 
Din păcate pentru noi, gradul de colectare este unul extrem de mic. 

Domnul consilier Alexe Costică: unii invocă faptul că nu au suficiente tomberoane pentru a 
depozita corect gunoiul. 

Domnul primar: gradul de selectare este de 7%, ceea ce este foarte puțin, am putea ajunge la 
50% în 2030, la noi martie a fost prima lună de colectare, în octombrie 2020 gunoiul menajer 
cântărea1480 de tone, astăzi 700 și ceva de tone. 

Domnul consilier Alexe Costică: ne spuneați într-o ședință că avem de respectat un anumit număr 
de tone de deșeu uscat pentru a menține taxa scăzută și pentru anul viitor  

Domnul primar: ar trebui să avem deșeu menajer maxim 520 de tone și 35% deșeu selectat, adică 
200 de tone gunoi selectat, noi însă avem 750 de tone gunoi menajer și restul selectat. 

Domnul consilier Alexe Costică: înseamnă că ne îndreptăm către dublarea prețului gunoiului 
menajer începând cu anul viitor. 

Domnul primar: este foarte important ca acești parametri să fie respectați, cu aceleași costuri din 
caietul de sarcini din 2009, să poți să menții taxa respectivă.  

Domnul consilier Stănescu Octavian: Nu avem o bază legală să cumpărăm aceste pubele, căci va 
veni Curtea de Conturi și ne va întreba de ce am achiziționat dacă avem operatori care pot face acest 
lucru, într-adevăr sunt gospodării care nu au nici măcar o pubelă, iar asta revine operatorului chiar și 
contra cost, dar nu există această posibilitate nici măcar contra cost. Poate că am putea înființa o 
asociație, iar noi să organizăm acțiuni prin care să cumpărăm pubele pentru aceia care nu au, să 
finanțăm acest lucru, dacă se poate înființa această asociație.  

Domnul primar: nu știu cât de viabilă este ideea pentru că noi deja facem parte dintr-o asociație. 
Domnul consilier Stănescu Octavian: mă refeream la o asociație de protecție a mediului. 
Domnul primar: încercăm să găsim o soluție, poate vom reuși să cumpărăm cu 100 lei pubela, 

oricum nu ar mai fi multe de cumpărat, mulți au deja.  
Domnul consilier Stănescu Octavian: poate că există posibilitatea să intrăm în posesia lor în urma 

unor donații din străinătate. 
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Domnul primar: vom căuta o soluție, trebuie să stabilim numărul de necesar, criteriile de 
repartizare și modalitatea de a recupera banii.  

Supus la vot, proiectul de hotărâre a fost aprobat cu 15 voturi pentru 
 

3.Proiect de hotărâre nr. 251/12.09.2022 referitor la aprobarea investiției, a necesității, 
oportunității și a potențialului economic  pentru depunerea spre finanțare a proiectului “Amplasarea de 
ecoinsule supraterane inteligente destinate colectării separate a deșeurilor cu implementarea 
instrumentului economic plătește pentru cât arunci”, aferent obiectivului de investiții “Dezvoltarea, 
modernizarea și completarea sistemului pentru managementul integrat al deșeurilor pentru tranziția la 
economia circulară în municipiul Caracal” este prezentat de domnul consilier Pătran Laurențiu-Marian 
care arată că proiectul a primit avize favorabile în comisiile de specialitate. 

Domnul consilier Pătran Laurențiu-Marian: acest proiect vizează blocurile, se dorește înlocuirea 
ghenelor cu unele inteligente.  

    Domnul primar: avem 39 de ghene la nivelul orașului, două dintre ele sunt în zone care nu permit 
implementarea acestor zone ecologice. Sunt 3 tipuri de insule – una dintre ele este fără cântar, ținând 
cont de populația orașului, avem dreptul la 27 de insule cu cartelă, cu cameră de luat vederi, iar 10 fără 
cântar, însemnând că în cazul acestora di urmă vom ști cine aruncă, însă nu și cât a aruncat.  

 
4 .Informări, întrebări şi interpelări. 
Domnul consilier Căpățînă Robert Marius: referitor la liceul Agricol, sunt copii care merg pe jos 

de la gară, de la vagoane până la liceu, nu-i putem ajuta cu transportul? Ține și de siguranța lor. 
Domnul consilier Mitroi Dumitru-Liviu: ne vom interesa, voi vorbi cu conducerea liceului. 
Domnul consilier Alexe Costică: referitor la locul de joacă din spate de la Cerna, sunt 

nemulțumiri legate de mirosul de la ghena de gunoi, hârtii, mizerie. 
Domnul primar: foarte multe dintre problemele întâlnite aparțin asociațiilor de proprietari. 
Domnul consilier Alexe Costică: e vorba de amplasarea ghenei, nu știu cum au putut da 

autorizație. 
Domnul primar: insulele ecologice vor schimba aceste aspecte, vom merge acolo la un moment 

dat, vom vorbi și cu oamenii pentru că este foarte important să știm și să ne autogospodărim. 
Nemaifiind alte puncte pe ordinea de zi, preşedintele de şedinţă, domnul consilier Mitroi 

Dumitru-Liviu, declară închise lucrările şedinţei extraordinare a Consiliului local al Municipiului 
Caracal. 
 
 

        PREŞEDINTE DE ŞEDINŢĂ,                         SECRETAR GENERAL 
                AL MUNICIPIULUI CARACAL, 

 
              MITROI DUMITRU-LIVIU                                          RĂDESCU VIOREL EMIL  
 
 
 
   
 


